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Proces-verbal încheiat azi 08.02.2023 cu ocazia sedinței ordinare a 

Consiliului Local Iernut, județul Mureș 

  

În conformitate cu prevederile art. 134 alin. 1) punct. 4, din O.U.G. nr.57/2019 prvind Codul 

administrativ domnul Nicoară Ioan în calitate de primar propune Consiliului Local ordinea de zi care a 

fost transmisă consilierilor odată cu dosarul de şedinţă. În cazul in care vor fi solicitări cu privire la 

modificarea ordinii de zi se menţionează că acestea pot avea loc numai în condiţiile în care s-au ivit 

probleme urgente, de interes comunitar sau social şi a căror soluţionare nu poate să fie amânată până la 

următoarea şedinţă de consiliu local. 

În cazul în care se constată modificări la proiectul de ordine de zi, respectiv suplimentarea 

proiectului de ordine de zi acestea se aprobă cu votul majorităţii consilierilor prezenţi procedându-se la 

supunerea la vot după cum urmează: voturi pentru 0, voturi împotrivă 0, abţineri 0. 

S-a supus la vot proiectul de ordine de zi și s-a votat cu: voturi pentru 13, voturi împotrivă 0, 

abţineri 0.  

Este invitat preşedintele de şedinţă pentru a prelua conducerea lucrărilor şedinţei ordinare, în 

persoana dlui consilier Şuteu Lucian Valentin. 

Preşedintele de şedinţă constată legalitatea întrunirii consiliului local, prezenţa fiind asigurată de 

peste jumătate plus unu din numărul consilierilor aleşi, constatându-se că lipseşte dl. consilier Cornea 

Vasile. 

     

PROIECT DE ORDINE DE ZI: 

 

1. Proiect de hotărâre privind utilizarea sumei de 334777,86 lei din excedentul bugetului local 

aferent anului 2023, pentru acoperirea temporară a golurilor de casă provenite din decalajele între 

veniturile și cheltuielile secțiunii de funcționare. 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local al orașului Iernut pentru anul 2024. 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale ale 

bugetului de venituri și cheltuieli al orașului Iernut – Școala Gimnazială Iernut. 

 4. Proiect de hotărâre privind aprobarea creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale ale 

bugetului de venituri și cheltuieli al orașului Iernut – GPP. 
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5. Proiect de hotărâre privind aprobarea creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale ale 

bugetului de venituri și cheltuieli al orașului Iernut – DAS. 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale ale 

bugetului de venituri și cheltuieli al orașului Iernut – Școală Lechința. 

7. Proiect de hotărâre privind declararea de utilitate publică și de interes local a obiectivului de 

investiție: „Realizarea unei capacități de producere a energiei electrice din surse regenerabile de 

energie solară pentru consumul propriu la nivelul orașului Iernut”. 

 

 În sală sunt prezenţi 2 reprezentanţi ai publicaţiei „Zi de Zi”. 

Dl. Şuteu L. - preşedinte de şedinţă, bună ziua. În sală sunt prezenţi 13 consilieri locali. Din sală 

lipseşte dl. consilier Cornea Vasile. Bine aţi venit la şedinţa consiliului local. Supun la vot procesul 

verbal de la şedinţa  din 29 ianuarie 2024. Cine este pentru? S-a votat cu 13 voturi pentru. Cine este 

împotrivă? 0 voturi împotrivă. Cine se abţine? 0 voturi abţinere.  

Dl. Şuteu L. - avem 7 puncte la ordinea de zi. Supun la vot proiectul ordinii de zi. Cine este 

pentru? S-a votat cu 13 voturi pentru. Cine este împotrivă? 0 voturi împotrivă. Cine se abţine? 0 voturi 

abţinere.  

Pct.1. Proiect de hotărâre privind utilizarea sumei de 334777,86 lei din excedentul bugetului 

local aferent anului 2023, pentru acoperirea temporară a golurilor de casă provenite din decalajele între 

veniturile și cheltuielile secțiunii de funcționare. 

Dna Păun A. - contabil şef, avem nevoie de hotărâre de consiliul local pentru a putea transfera 

excedentul în valoare de 334777,86 lei, reprezintă excedentul cumulat până la finalul anului 2023, şi 

pentru ai putea folosi în 2024, trebuie hotărâre de consiliul local pentru aprobarea transferurilor. În 

principal sunt bani cu destinaţie specială, o parte din ei reprezintă finanţarea de la Ministerul Mediului 

pentru programul rabla care se întinde pe o perioadă de 3 ani.  

Intră în sală dl. consilier Cornea Vasile. În sală sunt prezenţi 14 consilieri locali.  

Dna Păun A.- am primit anul trecut o sumă de 76.000 lei din care am achitat doar 3 dosare, deja 

sunt aprobate încă 9 dosare, care vor putea intra în plată. În funcţie de cum se vor derula, dacă rămân 

se vor trece în următorul an până la încheierea contractului de finanţare. Şi anul trecut cred că am avut 

25.000 lei aprobaţi, i-am folosit, procedura spune că la finalul anului se restituie excedentul. E ca un 

fel de împrumut din excedentul anilor anteriori se folosesc pentru acoperirea cheltuielilor din anul 

curent. E o procedură fiscală, pur şi simplu. 

Dl. Şuteu L.- dacă sunt intervenţii?  

Dna Turcu S. - mie mi se pare o sumă destul de mare în ceea ce priveşte acoperirea atâtor goluri 

de casă, decalaje, cam mari aceste decalaje între venituri şi chletuieli. 

Dna Păun A. - banii sunt cuprinşi la partea de cheltuieli, ei nefiind cheltuiţi în anul anterior pentru 

destinaţia pe care au avut-o iniţial, avem obligaţia să facem această procedură de transfer din excedent 

în curent şi la sfârşitul anului se transferă înapoi.  

Dna Turcu S. - e bine că putem să-i punem de colo colo, dar să fie aşezaţi aşa cum trebuie, să nu 

fie probleme. 
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Dl. Nicoară I. - programul rabla este un program guvernamental, care trebuie să meargă înainte. 

Am primit banii toţi, integral pentru toţi cei 100 de beneficiari pentru anul 2023, nu i-am cheltuit pe 

toţi pentru că există o anumită procedură pe care trebuie să o îndeplinească fiecare properitar de rabla, 

şi dacă nu i-am cheltuit toţi rămân pentru anul 2024, dar trebuie să fie reîntregiţi, restul rămas se face 

prin procedură.  

Comsia economică a dat aviz favorabil. 

Dl. Şuteu L. - supun la vot proiectul de hotărâre privind utilizarea sumei de 334777,86 lei din 

excedentul bugetului local aferent anului 2023, pentru acoperirea temporară a golurilor de casă provenite 

din decalajele între veniturile și cheltuielile secțiunii de funcționare. Cine este pentru? S-a votat cu 14 

voturi pentru. Cine este împotrivă? 0 voturi împotrivă. Cine se abţine? 0 voturi abţinere.  În acest sens a 

fost adoptată H.C.L. Iernut nr.12/08.02.2024 privind utilizarea sumei de 334777,86 lei din 

excedentul bugetului local aferent anului 2023, pentru acoperirea  temporară a golurilor de casă 

provenite din decalajele între veniturile și cheltuielile secțiunii de funcționare. 

 

Pct.2. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local al orașului Iernut pentru anul 2024. 

Comisia economică a dat aviz favorabil. 

Dl. Nicoară I. - o să repet câteva considerente pe care le-am spus atunci, colegilor care erau la 

comisia economică. Aş vrea să încep prin a mulţumi tuturor pentru modul în care aţi privit desfăşurarea 

şedinţelor ordinare şi extraordinare pe parcursul anului 2023, fiind un an special, să zic aşa, deosebit de 

greu în ceea ce priveşte şi secţiunea de funcţionare dar şi secţiunea de dezvoltare în mod special. 

Solicitudinea de care aţi dat dovadă nu a făcut decât să avansăm de multe ori mult mai repede procedurile 

pe care le avem şi probabil că nu vom scăpa de aceste procedeuri nici în anul 2024 pentru că desfăşurarea 

procedurilor de multe ori nu ţin cont de disponibilitatea noastră. De multe ori vin hârtii pe care trebuie 

să le terminăm în 5 zile. O să vă rog ca în 2024 să daţi curs solicitărilor noastre de participare la şedinţele 

ordinare şi extraordinare. O să chibzuim bine înainte de a vă convoca la şedinţe. O să vă prezint pe scurt, 

sunt prezente în sală dna Catarig Laura, şef serviciu dezvolare, care cu siguranţă ştie mult mai multe 

decât mine la capitolul finanţe, la capitolul strategie şi proiecte în derulare, şi dna Păun Ana, contabil 

şef. Anul 2023 a început destul de greu din punct de vedere al veniturilor. Am fost bombardaţi cu 

creşterea preţului la energie electrică crescute, materiale, cu contracte încheiate cu constructori care 

trebuiau împinse înainte sub orice chip, chiar dacă nu erau susţinute întotdeauna de procedurile 

instituţiilor de finanţare, la Ministerul Fondurilor Europene, aşa încât să meargă lucrurile foarte repede. 

Cert este că la finalul anului am tras concluzia că e un an mai greu, până în perioada 2022-2023 nu cred 

că a fost, din cauza rapidităţii cu care s-au desfăşurat evenimentele. Ţineţi minte că în perioada 2020-

2021 ne-am tot pregătit pentru fonduri europene, nu am vrut să ratăm această ocazie, şi atunci tot ce am 

făcut, inclusiv şedinţele de consiliu local de care vă spuneam, le-am făcut în ideea de a le duce aceste 

proiecte la bun final, cât mai multe pentru comunitatea noastră. În ce măsură am reuşit sau nu am reuşit 

vom vedea, cert este că în 2024 avem un buget să spunem “încorsetat”, nu ştiu dacă e chiar termenul 

potrivit, de ceea ce s-a desfăşurat în 2023. Două sau trei proiecte s-au finalizat, măsura în care aceste 

proiecte au influenţat bugetul anul trecut, o să vă spun imediat care este, rămânând în continuare proiecte 

pe Axa13.1 care trebuie să meargă înainte, fie pe partea de buget fie pe partea de proiecte, până în 24 

februarie, pentru că proiectul în sine, lucrările treabuie să meargă înainte. O să vedem dacă Guvernul 

prin Minister o să găsească soluţii de finanţarea unităţilor administrative pentru asemenea sume, pentru 

că sunt considerabile şi afectează partea de funcţionare a multor unităţi administrative care rămân pe 
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bugetele locale şi atunci până la sfârşitul lunii februarie o să ştim în ce măsură, de exemplu contractul 

de finanţare pentru 13.1 se va transforma înr-un alt contract cu 2 componente sau 3 componenete, 

finanţate până în 2024, 2026 în unele cazuri. Avem PNRR-ul, Anghel Saligny, lucruri care ţin tot de 

dezvoltare, avem proiecte pregătite pentru a fi depuse în vederea finanţării şi pentru aceasta bugetul de 

dezvoltare e cu mult mai mare decât bugetul de funcţionare. 

În ceea ce priveşte funcţionarea, am încercat să asigurăm cele necesare funcţionării în bune 

condiţii a întregii unităţi administrative, mă refer la iluminatul public, siguranţa cetăţeanului, Şcoli cu 

toate utilităţile, în funcţie şi de factorii externi care pot interveni, exemplu creşterea preţurilor. Anul 

2023 am beneficiat de un buget de dezvoltare de 88.000.000 lei. Anul 2024 beneficiază de un buget de 

dezvoltare de 65.000.000 lei. Principala explicaţie este ieşirea din finanţare a proiectelor care s-au 

finalizat, cele 3 blocuri de locuinţe, Primăria şi bineînţeles PNRR care l-a începutul anului 2023 a trebuit 

să fie cuprins cu întreaga sumă necesară pentru finanţarea proiectelor fără eşalonare.  Sumele respective 

erau considerabile, iar influenţa acestora asupra bugetului de dezvoltare e diferenţa dintre cele două 

sume. Momentan PNRR poate fi eşalonat până în 2026, POR vom vedea până la sfârşitul lunii februarie 

sub ce formă va fi despărţit şi va fi gestionat mai departe până la finalul lui 2024 sau 2026 altele. 

Secţiunea de funcţionare are acelaşi buget ca anul trecut, chiar dacă au crescut preţurile. Am considerat 

că mare parte din secţiunea de funcţionare pot să fie asigurate la nivelul anului 2023, mai ales că am 

rămas fără posturi în organigramă, care acoperă chiar şi creşterea salariilor cu 5%. Am avut reduceri la 

energia electrică pentru funcţionarea iluminatului public de aproximativ 30% şi la încălzire la Casa de 

Cultură, Şcoli, etc unde s-a acţionat la eficientizarea energetică. M-aş opri aici, mulţumindu-le celor 

două doamne pentru întreaga activitate, nu a fost uşor, a fost un an concentrat, mare parte din proiecte 

le ducem cu personalul din Primărie. 

Dl. Nadrag E. – aş dori pe această cale să felicit executivul şi echipa. Probabil că unii dintre 

colegi ţin minte că în anul 2008 am avut un buget de aproximativ 16.000.000 lei. Astăzi vorbim de 

65.000.000 lei şi mai mult. Banii aceştia vin de undeva, ori dacă nu se făceau investiţii sau nu se dezvolta 

nimic nu aveau de unde să vină. Chiar dacă sunt unii pesimişti care spun “ce s-a făcut în Iernut?”. Păi 

uite că–a făcut. Pentru că o diferenţă de 16.000.000 lei la 65.000.000 lei la buget, la venituri, banii 

aceştia trebuiau să vină de undeva. Şi uite că au venit. Şi eu felicit încă odată executivul şi echipa pentru 

succes. 

Dl. Săuca C.- susţimen şi noi ce a zis domnul Nadrag. 

Dl. Ogrean D. – susţin ceea ce a zis dl. Nadrag, dar pentru că suntem, la aprobarea bugetului, 

vreau să pun o întrebare pentru anul 2023. În luna aprilie 2023 s-a adoptat o hotărâre de consiliul local 

prin care s-a aprobat acordarea sumei de 10.000 lei Parohiei Greco Catolice din Iernut. Ce s-a întâmplat 

că Parohia nu a beneficiat de suma respectivă, contabilitatea va remedia această situaţie? 

Dna Păun A. – avem rămasă suma, dintr-o eroare s-a produs. Apare ca sumă nevirată şi va fi 

dată.  

Dna Demeter E. - în numele Bisericii Reformate din Iernut vreau să vă mulţumesc şi eu pentru 

suma acordată. 

Dna Turcu S. - observ că la Căminele Culturale este o cheltuială destul de mare, în măsura în 

care noi nu avem nici o activitate culturală pe cele 6 sate şi nici pe oraşul Iernut. Ce presupune această 

sumă destul de mare care apare acolo, practic similar cu anul trecut, mai puţin cu 2.000 lei. 

Dna Păun A. - la Căminele Culturale apare o suma de 895.000 lei în plus, aşa m-am gândit să 

propunem despărţirea proiectului axa 13.1 în cămin cultural, strada Gării şi cele 3 blocuri sociale.  În 
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anul 2023 au fost cuprinse în acelaşi capitol bugetar, având în vedere că erau singurele investiţii, un 

singur proiect care conţinea 3 investiţii, şi că acest proiect trebuia să se încheie până la 31 decembrie 

2023. Suntem încă în fază că nu ştim cum se va asigura finanţarea pentru terminarea proiectului. Am 

rămas cu 6.000.000 lei sumă neachitată aferentă proiectului care e compus din cămin cultural 195.000 

lei, iar diferenţa reprezintă strada Gării şi cele 3 blocuri sociale, şi sunt şanse ca pentru căminul cultural 

să obţinem finanţare, acestea fiind cheltuieli eligibile pentru următoarea etapă de finanţare din fonduri 

europene pentru perioada de referinţă 2021-2027. 

Dna Turcu S.- mă refer aici la cheltuiala cu personalul. Avem acolo pe sate? 

Dna Păun A.- avem o singură persoană, un singur salariat. 

Dna Turcu S.- un salariat, şi nu are activitate culturală. Cum îşi dovedeşte munca prestată? În 

faţă la ce? 

Dl. Nicoară I.- momentan nu mai figurează la cămin.  

Dna Păun A.- doamna face curăţenie la Direcţia de Asistenţă Socială, dna Son. 

Dna Turcu S.- nu dau nume. Mă refer per ansamblu, pentru că aici apar 10 persoane? 

Dna Păun A.- nu, este o singură persoană.  

Dna Turcu S.- deci, per total? 

Dna Păun A. - da. 

Dna Turcu S.- în ceea ce priveşte sportul. Aici mă refer la tot ce înseamnă sport la nivel de 

localitate, cred că nu doar fotbalul mă gândesc, sau dacă da, atunci dacă vă referiţi doar la această parte 

de fotbal, e foarte bine, sunt o susţinătoare a tot ceea ce înseamnă sprijinul acestei activităţi, doar că 

întrebarea mea, înainte de a trece mai departe la vot, câţi dintre jucători sunt ai noştri? Şi câţi din afară? 

Noi nu avem aici copii talentaţi pe toate satele noastre pe care să-i promovăm, să-i aducem şi să lupte 

pentru noi, pentru oraş şi pentru banii pe care se dau oricum? Aş dori cineva să ne informeze. Este o 

sumă frumoasă, un salar până la urmă, sunt convinsă că sunt copii pe toate satele, haideţi să vedem, că 

am înţeles că sunt şi antrenori de la echipele mici care îi ridică pe copii noştri, dintotdeauna am avut 

progres cu ei, şi dacă întradevăr noi promovăm echipa noastră a oraşuli Iernut cărora le acordăm nişte 

bani din bugetul local.  Un răspuns aş dori. 

Dl. Nicoară I. - unul de nespecialist, să zic. Dacă vă aduceţi aminte undeva la începutul anului 

trecut, am avut o solicitare de la un Club de pescuit, care era inclus tot la sport. Dar, dacă vorbim despre 

fotbal, pentru că de altceva nu prea putem vorbi, handbal, baschet pentru că nu sunt încă, fotbalul nu are 

doar echipa mare. Fotbalul are 4 sau 5 grupe, echipe de copii, din care marea lor majoritate sunt din 

Iernut. 

Dna Turcu S.- Iernut şi satele aparţinătoare. Sunt copii noştri. 

Dl. Nicoară I. - respectivele grupe participă la meciuri de fotbal, la concursuri, îi transportăm cu 

miljoacele noastre de transport, deci bugetul respectiv, pe lângă că e foarte modest, dacă v-aţi uitat ce 

sume sunt faţă de alţii - Ungheni, Reghin, şi aşa mai departe, trebuie să îi şi împărţim la un moment dat 

şi cu pescarii şi cu alţii, dacă mai apare vreo activitate sportivă, o să împărţim bugetul acesta care îl 

avem la toţi. 

Dl. Cornea V. – şi la pescuit se dau bani, normal. 

Dl. Nicoară I. – da, este o ramură sportivă până la urmă. Dar am avut solicitare şi i-am ajutat şi 

pe ei.  

Dl. Şuteu L. – 5 jucători sunt la echipa mare din Iernut. 
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Dna Turcu S.- din câţi? Din 11 plus rezervele.  Domnule primar eu insist, insist, insist faceţi cum 

ştiţi, sau cum, selectaţi copii noştri, că avem copii talentaţi. 

Dl. Nicoară I. - copii sunt acolo. Trebuie să fie promovaţi în echipa mare. 

Dna Turcu S.- sunt convinsă că cineva ne poate da un răspuns mai ferm. 

Dl. Moldovan H. - vreau să fac o completare referitor la echipa de forbal. Eu am activat acolo, 

cred că sunt cel mai în măsură să vorbesc, sau presupun că sunt cel mai în măsură să vorbesc despre 

fotbal. În ultimii ani s-a pus accent, şi asta s-a văzut în fiecare an se alocă sume de bani pentru sport în 

general, acum că la nivel de Iernut se face un alt tip de sport, în general vorbim despre fotbal pentru că 

acesta este cel mai iubit sau practicat în oraş, dar ca şi completare am vrut să vă spun că, sau să propun 

în continuare, ştiu că mai demult era dl. Şuteu din partea consiliului local, cel care verifica sau care 

reprezenta consiliu local în Clubul sportiv, pentru că noi de aici,  oricine ar fi, dl. primar sau oricare 

dintre noi nu avem dreptul, adică avem dreptul să cerem socoteală, dar să intervenim noi asupra la ce 

jucători se folosesc, sau de unde se  aduc, sau cum se aduc, asta noi nu avem dreptul, şi de aceea vin cu 

o propunere, ca în continuare dl. Şuteu să-i dăm posibilitatea, eventual printr-o H.C.L. să verifice şi 

aspectele acestea. Şi să ştiţi că la capitolul copii, 2 din 3 grupe activează  sub tutela Unirii Ungheni, deci 

ei se antrenează sub tutela Unirea Ungheni la Iernut în sala de sport a oraşului Iernut, se antrenează cu 

antrenor plătit de Unirea Ungheni, asta nu mi se pare normal, asta ca să ştiţi, vă spun din surse absolut 

sigure, se pot demonstra, şi de aceea îl rog, sau când vom face o decizie în sensul acesta, să meargă să 

verifice ce se întâmplă cu banii, de ce copii noştri sunt luaţi sub altă tutelă a altui oraş, a altui Club, din 

moment ce noi alocăm bani în fiecare an, sume importante să ştiţi domnule primar, pentru că la Luduş 

de exemplu la sport se alocă 150.000 lei, iar noi alocăm mult mai mult. Comparându-ne bugetulul cu al 

Luduşului nu cred că ne situăm favorabil, faţă de ce e la Luduş, şi de aceea ar fi oportună verificarea 

aceasta. Să eliminăm orice discuţii, aşa ar fi cel mai corect. Dar am ţinut să aduc completarea aceasta 

legată de copii, de tineri, de ce se întâmplă aici. Cât despre echipa mare, are performanţe, adevărat, în 

ultimii ani am termint pe primele locuri, avem performanţă, sunt şi copii de performanţă, şi să ştiţi că 

sunt nişte salarii destul de importante date la C.S. Iernut faţă de Luduş şi altele. 

Dl. Şuteu L.- aş adăuga respectiv schimbarea comitetului executiv al Clubului, ăla vechi de 100 

de ani.  

Dl Nicoară I.- cred că ar trebuie să luăm în discuţie această chestiune  la prima şedinţă şi dna 

secretar să fie prezentă, să vedem în ce măsură putem influenţa treaba aceasta. Şi bineînţeles să putem 

controla situaţia aceasta. 

Dl. Săuca C. - dacă îmi aduc bine aminte cred că am cerut anul trecut cheltuielile, de mai mult 

timp chiar.  Eram obişnuiţi cu hârtie cu cheltuieli. 

Dna Păun A.- da, se depune în fiecare an decontul privind cheltuielile pentru sumele primite. 

Dl. Moldovan R. - vreau să vă spun şi eu câte ceva. Acum cât sunt şi eu implicat în fotbal, vreau 

să vă spun că nu ştiu cum se cheltuiesc banii, sau ce se face, cum se cheltuiesc banii, dar nici o grupă de 

copii nu are echipament. Deci, nu ştiu cum dar nici o grupă de copii nu au absolut nimic. 

Dl. Nicoară I. - dar nici nu au cerut nimic. Nimeni, o dare de seamă. 

Dl. Moldovan R.- noi cerem tot timpul şi răspunsul e acelaşi. Nu sunt bani. 

Dl. Nicoară I.- haideţi să o facem institutional. 

Dl. Săuca C.- avem la dispoziţie auditul primăriei. Trimiteţi-le vă rog auditul prin dispoziţia 

Dumneavostră să facă un control. 
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Dna Turcu S.- deci cifrele dau bine, 1+1 le dă 2, fără nici un  pic de virgulă. Dar la faţa locului, 

că factură îţi dă orişicine, orişicând, orişice sau documente justificative pentru cheltuirea de bani. 

Dl. Nicoară I. - bun, propunerea efectivă care e? 

Dl. Moldovan R. - să vă mai spun ceva. Grupa de copii 2013-2014 le-a fost oferit un echipament, 

anul trecut în februarie 2023, o sponsorizare de la cineva. Deci februarie 2023, până în ziua de astăzi 

sunt date la stikerit, adică să scrie pe ele “C.S. Iernut”, nici în ziua de astăzi nu au mai venit. Că nu sunt 

bani.  

Dna Turcu S. - bine, nu e problemă că Dumneavostră susţineţi cu toţii echipa mare, dar vrem să 

fie oameni din Iernut şi copii noştri, că sunt sigură că au ce selecta. Sunt foarte sigură. Cineva trebie să 

fie acolo, dintre cei cunoscuţi.  

Dl. Moldovan H.- intră în sala de sport de la Unirea Ungheni. Eu nu pot să accept aşa ceva. 

Dl. Moldovan R.- a lui Fefe şi a lui Vali care funcţionează sub Unirea Ungheni, se antrenează în 

sală. 

Dl. Şuteu L.- la echipa mare sunt restanţe la plata salariilor de 3-4 luni. 

Dl. Nicoară I. - problema e mai complicată de atâta.  

Dl. Moldovan H. - de aceea am spus că ar fi nevoie să trimiteţi pe cineva. 

Dna Turcu S.- să vină de la Prefectură. 

Dl. Nicoară I.- dar ce să facă Prefectura? 

Dl. Şuteu L.- noi suntem aici, noi trebuie să hotărâm. Banii sunt de la bugetul local. 

Dna Turcu S.- să schimbăm conducerea. 

Dl. Moldovan H. – nu putem.  

Dna Turcu S.- nu putem? De ce nu putem? 

Dll Moldovan H.- pentru că e club privat. 

Dl. Moldovan R. - pe partea de curăţenie nu mai zic, de spălat nu mai zic, deci acolo.. 

Dl. Nicoară I.- bun, vizavi de treaba aceasta, să revenim totuşi la buget. 

Dl. Şuteu L. – da, să revenim. 

Dl. Mărginean V. - sumele alocate sunt undeva la limita existenţei. Să fiţi convinşi că cineva pe 

lângă banii alocaţi de noi, mai aduce cel puţin încă atâţia bani să funcţioneze clubul.  

Dl. Şuteu L.- păi tocmai de aceea vrem să ştim, să ne lămurim. 

Dl. Săuca C.- susţin ideea colegilor de a felicita echipa managerială, şi echipa de contabilitate şi 

dezvoltare. Consider că e un buget chibzuit, nu aş zice zgrârcit, desi prin unele locuri e zgârcit, dar pe 

parcursul anului avem la dispoziţie posibilitatea să luăm şi să punem în funcţie de ce posibilitate avem 

şi apare. Propunerea mea este să-i susţinem, iar pe parcurs dacă avem idei să le aducem la cunoştinţă. 

Dl. Şuteu L.- dacă mai sunt intervenţii? Dacă nu mai sunt, supun la vot proiectul de hotărâre 

privind aprobarea bugetului local al orașului Iernut pentru anul 2024. Cine este pentru? S-a votat cu 14 

voturi pentru. Cine este împotrivă? 0 voturi împotrivă. Cine se abţine? 0 voturi abţinere.  Astfel a fost 

adoptată H.C.L. Iernut nr.13/08.02.2024 privind aprobarea bugetului local al orașului Iernut 

pentru anul 2024. 

Pct.3. Proiect de hotărâre privind aprobarea creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale 

ale bugetului de venituri și cheltuieli al orașului Iernut – Școala Gimnazială Iernut. 

Comisia economică a dat aviz favorabil. 

Executivul a dat aviz favorabil. 
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Dl. Şuteu L.- dacă sunt intervenţii? Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre privind aprobarea 

creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale ale bugetului de venituri și cheltuieli al orașului 

Iernut – Școala Gimnazială Iernut. Cine este pentru? S-a votat cu 14 voturi pentru. Cine este împotrivă? 

0 voturi împotrivă. Cine se abţine? 0 voturi abţinere.  Astfel a fost adoptată H.C.L. Iernut nr.14/ 

08.02.2024 privind aprobarea creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale ale bugetului 

de venituri și cheltuieli al orașului Iernut – Școala Gimnazială Iernut. 

Pct.4. Proiect de hotărâre privind aprobarea creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale 

ale bugetului de venituri și cheltuieli al orașului Iernut – GPP. 

Comisia economică a dat aviz favorabil. 

Executivul a dat aviz favorabil. 

Dl. Şuteu L.- dacă sunt intervenţii? Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre privind aprobarea 

creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale ale bugetului de venituri și cheltuieli al orașului 

Iernut – GPP. Cine este pentru? S-a votat cu 14 voturi pentru. Cine este împotrivă? 0 voturi împotrivă. 

Cine se abţine? 0 voturi abţinere. În acest sens a fost adoptată H.C.L. Iernut nr.15 / 08.02.2024 privind 

aprobarea creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale ale bugetului de venituri și 

cheltuieli al orașului Iernut – GPP. 

Pct.5. Proiect de hotărâre privind aprobarea creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale 

ale bugetului de venituri și cheltuieli al orașului Iernut – DAS. 

Comisia economică a dat aviz favorabil. 

Executivul a dat aviz favorabil. 

Dl. Şuteu L.- dacă sunt intervenţii? Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre privind aprobarea 

creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale ale bugetului de venituri și cheltuieli al orașului 

Iernut – DAS. Cine este pentru? S-a votat cu 14 voturi pentru. Cine este împotrivă? 0 voturi împotrivă. 

Cine se abţine? 0 voturi abţinere. În acest sens a fost adoptată H.C.L. Iernut nr.16 / 08.02.2024 privind 

aprobarea creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale ale bugetului de venituri și 

cheltuieli al orașului Iernut – DAS. 

Pct.6. Proiect de hotărâre privind aprobarea creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale 

ale bugetului de venituri și cheltuieli al orașului Iernut – Școală Lechința. 

Comisia economică a dat aviz favorabil. 

Executivul a dat aviz favorabil. 

Dl. Şuteu L.- dacă sunt intervenţii? Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre privind aprobarea 

creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale ale bugetului de venituri și cheltuieli al orașului 

Iernut – Școală Lechința. Cine este pentru? S-a votat cu 14 voturi pentru. Cine este împotrivă? 0 voturi 

împotrivă. Cine se abţine? 0 voturi abţinere. În acest sens a fost adoptată H.C.L. Iernut nr.17/ 

08.02.2024 privind aprobarea creditelor de angajament pentru acţiuni multianuale ale bugetului 

de venituri și cheltuieli al orașului Iernut – Școală Lechința. 

Pct.7. Proiect de hotărâre privind declararea de utilitate publică și de interes local a obiectivului 

de investiție: „Realizarea unei capacități de producere a energiei electrice din surse regenerabile de 

energie solară pentru consumul propriu la nivelul orașului Iernut”. 

Comisia de urbanism a dat aviz favorabil. 
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Executivul a dat aviz favorabil. 

Dl. Şuteu L.- intervenţii? E parcul fotovoltaic.  

Dna Catarig L. - suntem în stadiul de pregătire a unui studiu de fezabilitate pentru crearea unui 

parc fotovoltaic pentru autoconsum. Ideea este să producem atât cât se consumă pe iluminat public şi 

instituţii publice. Am găsit o sursă de finanţare pe fondul de modernizare de la Ministerul Energiei. E 

singura excepţie, în care pe terenul respectiv, dacă aţi observant pe CF-ul respectiv are destinaţia 

păşune, pe care poţi să construieşti. Prin certificatul de urbanism însă, şi aferent Legea nr.50/1991 

schimbarea destinaţiei din păşune în curţi construcţii implică mai multe Ministere, printre care şi 

Minsiterul de Interne, care trebuie să dea aviz favorabil, şi Ministerul Agriculturii. Ca să obţinem 

schimbarea de destinaţie ne trebuie această hotărâre, clar că la dosarul de cerere pentru schimbare îţi 

trebuie şi HCL-ul respectiv pentru că e de interes public investiţia respectivă. Că altfel nu poţi să 

schimbi destinaţia respecivă a terenului. Pe de o parte e bine ceea ce facem, în sensul în care mă gândesc 

că toată parcela respectivă trebuie schimbată, au fost dicuţii în comisii legat de întreaga suprafaţă sau 

doar suprafaţa ocupată de parcul fotovoltaic. Din punctul nostru de vedere a dezvoltării oraşului, dacă 

s-ar schimba întreaga suprafaţă, şi aici intervine şi poziţionarea parcului fotovoltaic care  la 

recomandarea furnizorului de energie electrică, care trebuie să ne dea avizul aferent de branşare şi 

analiza la faţa locului, dacă aţi observant geometria terenului este un dreptunghi,  relativ lung, cu baza 

destul de îngustă la drumul naţional, amplasarea parcului va fi în capătul terenului, mai aproape şi de 

linia de care ne-am putea racorda, şi partea din faţă ar putea rămâne la dispoziţia consiliului local pentru 

alte proiecte, inclusiv un potenţial investitor, ceea ce din punctul nostru de vedere, al faptului ca oraşul 

Iernut nu prea dispune de terenuri pentru investitori, ar fi un lucru bun să transformăm întreaga 

suprafaţă. Asta încercăm, dacă ni se aprobă. Dacă nu, va fi doar strict suprafaţa ocupată de parcul 

fotovoltaic şi restul va ramâne cu destinaţia păşune. 

 Dl. Mureşan V- ce suprafaţă? Câte hectare? 

Dna Catarig L. - 32.940 mp. 

Dl. Şuteu L. - dacă mai sunt întrebări? Dacă nu, spun la vot proiectul de hotărâre privind 

declararea de utilitate publică și de interes local a obiectivului de investiție: „Realizarea unei capacități 

de producere a energiei electrice din surse regenerabile de energie solară pentru consumul propriu la 

nivelul orașului Iernut”. Cine este pentru? S-a votat cu 14 voturi pentru. Cine este împotrivă? 0 voturi 

împotrivă. Cine se abţine? 0 voturi abţinere. În acest sens a fost adoptată H.C.L. Iernut nr.18/ 

08.02.2024 privind declararea de utilitate publică și de interes local a obiectivului de investiție: 

„Realizarea unei capacități de producere a energiei electrice din surse regenerabile de energie solară 

pentru consumul propriu la nivelul orașului Iernut”. 

Dl. Şuteu L.- declar închisă şedinţa de consiliu local. 
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